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Protokół nr XLV/2013 
z XLV Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 10 kwietnia 2014 r. 
 
W XLV Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: wójt gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, z-ca Wójta Andrzej Bożyk, sekretarz gminy – Małgorzata Grzegorczyk 
oraz radca prawny Elżbieta Zajączkowska - Matejko. 
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XLV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 14 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Uwag nie zgłoszono.  
Porządek obrad XLV Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański został przyjęty. 
 
4. Przyjęcie protokołów z XLIII i XLIV Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołów, stwierdzę, że protokoły z XLIII i 
XLIV  Sesji zostały przyjęte. Czy ktoś z państwa chce wnieść uwagi do protokółów? 
Jeżeli nie, to stwierdzam, że Protokóły z XLIII i XLIV  Sesji Rady Gminy zostały 
przyjęte bez uwag.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- dziś mija IV rocznica tragicznych 
wydarzeń, jakie dotknęły nasz kraj, w katastrofie zginęło wiele osób, w tym elita 
rządzących wówczas w naszym kraju. Proszę o uczczenie pamięci wszystkich, którzy 
zginęli minutą ciszy.  
Chciałem również poinformować, że redakcja Dziennika Bałtyckiego swego czasu 
ogłosiła konkurs pn. „radny na medal”. Ten plebiscyt wygrała radna z naszej Rady 
Gminy – pani Danuta Czerwińska, której serdecznie gratulujemy i życzymy dalszej 
owocnej i tak aktywnej pracy jak do tej pory.  
Pragniemy również złożyć najserdeczniejsze życzenia dla sołtysa seniora, który kilka 
dni temu ukończył 80 lat. Solenizantem jest pan Zdzisław Czerwiński. 
 
II. Informacja przedstawiciela firmy Alvater Piła Sp. z o.o. oraz pracownika 
Urzędu Gminy o realizacji zadań w zakresie  gospodarki odpadami 
komunalnymi na terenie gminy Pruszcz Gdański. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – dzisiejsza prezentacja ma dla nas duże 
znaczenie, chcielibyśmy żebyście wysłuchali państwo głosów jakby dwóch stron i 
żebyście dowiedzieli się państwo jakie efekty udało się uzyskach, dzięki 
wprowadzeniu tego nowego systemu.  
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Z perspektywy czasu zmieniło się naprawdę wiele i teraz można powiedzieć, że jest 
duży postęp i organizacja jest na dobrym poziomie.  
Wiele też padało pytań odnośnie indywidualnej umowy z firmą i oczywiście taką 
umowę też dodatkowo można zawrzeć, jeżeli ktoś chce mieć odpady wywożone 
częściej.  
Teraz padają pomysły o nowe rozliczania i na jednym z zebrać, chyba któryś z 
państwa radnych, zaproponował, żeby rozliczać wg wagi wywożonych śmieci. Po 
pierwsze, my tez nie możemy ludziom mieszać w głowach i proponować metod, które 
w ogóle nie są przewidziane prawem, a poza tym chyba byłaby to najmniej efektywna 
metoda, ponieważ gdybyśmy płacili za wagę to myślę, że mogłyby się te śmieci w 
różnych niepodanych miejscach znaleźć.  
Żeby ułatwić mieszkańcom funkcjonowanie tego systemu, zorganizowaliśmy również 
dodatkowe punkty odbioru.  
System spowodował, że odnajdujemy zdecydowanie mniej dzikich wysypisk śmieci. 
Ma on oczywiście jeszcze wiele mankamentów, ale mamy czas do 2016 roku, żeby 
nauczyć i doświadczyć jeszcze innych pomysłów i rozwiązań. Moim zdaniem ten 
system działa na dobrą czwórkę.  
 
Pracownik merytoryczny pani Justyna Kaczmarek – Jaguś, przedstawiła prezentację 
multimedialną, której zrzut stanowi zał. nr 2 do niniejszego protokołu.  
Kierownik firmy Alvater Piła Sp. z o.o. pani Ewa Zoń przedstawiła prezentację 
multimedialną, której zrzut stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Pan Zdzisław Czerwiński – czy mogłaby pani przyjechać z tą prezentacją do 
Żuławki na zebranie wiejskie i zaprezentować te informacje również mieszkańcom?  
Pani Ewa Zoń – oczywiście, nie ma problemu.  
Pan Zdzisław Czerwiński – czy pracownicy waszej firmy mają mapy, żeby wiedzieć 
gdzie mają jeździć?  
Pani Ewa Zoń – tak, pracownicy są wyposażeni w GPS, mapy, telefony i pilnowani, 
żeby dojeżdżali do każdego mieszkańca.  
Pan Zdzisław Czerwiński – czy jest możliwość, żeby pracownicy firmy wyciągali 
worki z pojemników, bo teraz tego nie robią?  
Pani Ewa Zoń – na razie nie, bo mamy system workowy w umowie, poza tym nie 
zawsze jedzie śmieciarka po wywóz tzn. z systemem do podnoszenia koszy, więc 
logistycznie jest to niemożliwe.  
Jeżeli chodzi o reklamacje, że śmieci nie zostały odebrane, to ja to tłumaczę takim 
czynnikiem ludzkim. Z jednej strony takie rzeczy nie powinny się zdarzać, bo ma 
mapę, a potem są sytuacje, że dostajemy reklamacje. Moim zdaniem takie 
wyciąganie utrudniłoby jeszcze pracę, bo jak byłyby worki to jeszcze nie byłoby źle, 
ale pewnie w wielu sytuacjach by ich nie było albo śmieci byłyby rozsypane.   
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – przy prowadzeniu następnego przetargu będziemy 
rozważać czy nie dodać takiego zapisu i zobowiązać firmę do takich działań.   
Pani Ewa Romik – chciałabym pochwalić firmę Alvater, ponieważ na Rotmance 
wszystko przebiega sprawnie. Jeżeli chodzi o mieszkańców Rotmanki to świetnie im 
idzie funkcjonowanie w nowym systemie. Pracownicy też zachowują się naprawdę 
bardzo dobrze, bo wiem że nie powinni, ale jak mieszkańcy ładnie potną i powkładają 
do worków gałęzie i inne, to oni to odbierają.  
Mam jeszcze pytanie o styropian: czy wtóry nadaje się do odpadów plastikowych?  
Pani Ewa Zoń – są dwa rodzaje styropianu: pierwszy budowlany i drugi, który jest 
okładziną do sprzętu. Ten o który pani pyta nadaje się do odpadów zmieszanych.  
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Pani Ewa Romik – mam jeszcze prośbę, żeby w okresie letnim odbierać plastiki 
częściej niż raz w miesiącu, najlepiej co dwa tygodnie. Na pewno zmniejszyłaby się 
wtedy też ilość śmieci zmieszanych, bo nie ma gdzie tego trzymać. My mamy te 
większe butelki itd. w garażach, a na pewno resztę ludzie wyrzucają do zmieszanych.  
Pan Janusz Sampolski – proponuję okres początkowy funkcjonowania tego 
systemu traktować dla wszystkich jako naukę. Poza tym mam pytanie: w 
Przejazdowie w najbliższy wtorek o godz. 18.00 jest zebranie wiejskie w sprawie 
bezpieczeństwa publicznego i innych spraw, czy mogłaby pani wziąć w nim udział? 
Poza tym może udałoby się uzyskać taką informację z Urzędu jaki procent osób w 
Przejazdowie nie złożył deklaracji śmieciowej?  
Pani Adriana Kubska – wypowiedź nie została nagrana z powodu nie włączenia 
mikrofonu.  
Pani Justyna Kaczmarek – Jaguś- karty w PSZOK-u są potrzebne, żeby móc 
zrobić chociażby wyliczenia. Poza tym my tez chcemy wiedzieć kto przyjeżdża, bo 
czasami może być tak, że przyjedzie ktoś spoza gminy i później my nie mamy 
weryfikacji tego.  
Pani Katarzyna Kwiatek – może w tym nowym systemie nie jest jeszcze wszystko 
idealnie. Jest to pierwsza umowa, nowe zadanie dla wszystkich gmin w całej Polsce. 
Staramy się jednak zmieniać to, co jest możliwe i co jeszcze nie jest dograne.  
 
III. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski-  proszę o przełożenie tego punktu 
z uwagi na pilny wyjazd pani Wójt, na następną sesję Rady.  
 
Nie zgłoszono zastrzeżeń.  
 
IV. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski-  28 lutego uczestniczyliśmy w 
otwarciu kina w Cieplewie.  
10 marca – spotkanie z Przewodniczącym Rady Gminy Trąbki Wielkie w sprawie 
możliwości wykonania miejsca do zaparkowania autobusu w Żukczynie. Dokonaliśmy 
wizji w terenie i w ślad za tym 26 marca spotkaliśmy się w właścicielem tej 
nieruchomości, który wyraził na to zgodę.  
11 marca – spotkanie w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego dla 
miejscowości Goszyn. Firma wnioskuje o przekształcenie terenu Pd ogródki 
działkowe. Opinia Rady była negatywna, po zasięgnięciu opinii poszczególnych 
referatów Urzędu.  
24 marca – uroczystości na placu Jana Pawła II z okazji 69-tej rocznicy powrotu 
Pruszcza Gdańskiego do Macierzy.  
24 marca – odbyło się spotkanie w Ośrodku Doradztwa Rolniczego z sekretarzem 
stanu w Ministerstwie Rolnictwa – panem Kazimierzem Plocke, dotyczącym 
zamierzeń polityki rolnej. Było poruszanych wiele ważnych spraw m.in. wyprzedaży 
ziemi, do tej pory w zasobach ANR-u.  
29 marca – zebranie OSP Jagatowo.  
2 kwietnia – spotkanie z przedstawicielami firmy, która planuje przeprowadzić linię 
wysokiego napięcia przez teren naszej gminy. Omawialiśmy możliwości ku temu, bo  
potrzebna byłaby zmiana planu zagospodarowania przestrzennego, ponieważ nie ma 
takiego korytarza energetycznego wyznaczonego i będzie to bardzo trudne, 
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ponieważ zabudowa na terenie gminy jest dość intensywna i możliwości sa 
ograniczone.  
 
V. Interpelacje i zapytania radnych. 
Pan Zbigniew Demczuk – mam prośbę odnośnie skończenia ul. Kasztanowej. W 
zeszłym roku były robione krawężniki, jest zrobiona podsypka, ale teren nie jest 
utwardzony.  
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – oświetlenie na przystanku dalej nie mamy, 
mimo posiadania lamp. Jest coraz widniej, jednak to nie zmienia kwestii tego, że 
lampy powinny działać i proszę o interwencję w tej sprawie.  
Proszę o sprzątnięcie ul. Topolowej – po lewej stronie patrząc od strony wjazdu leżą 
ogromne kamienie, płyty i to latem zarasta.  
Dostałam taką informację od mieszkańców, zamieszkujących przy drodze prywatnej, 
że pani Wójt obiecała im pomoc w przycince drzew na terenie prywatnym. Nie wiem 
czy to jest prawda, a nie ma teraz pani Wójt, żeby mogła odpowiedzieć, a chodzi o 
róg ulic Osiedlowej i Różanej. Tam są ogromne drzewa, już spróchniałe, a pomoc 
miała polegać na tym, żeby przyjechała Straż Pożarna i na wysięgniku podcięła to.  
Prośba również o wiosenne sprzątnie krawężników przy naszym jedynym chodniku.  
Pan Jerzy Mik – mieszkańcy ul. Długiej proszą o przywrócenie znaku ograniczenia 
tonażu. Następna wioska na końcu tej drogi to jest Kleszczewo, tam się buduje 
mnóstwo domów, ale niestety cały transport odbywa się naszą ulicą. Również jest 
tam rów, bezodpływowy, biegnący wzdłuż posesji i w czasie budowy chodnika jego 
część została zrobiona w sposób prawidłowy, ale część chyba nie i na posesjach po 
prawej stronie w stronę Kleszczewka zaczyna zalegać woda. Czy można było to tak 
rozwiązać, żeby woda schodziła na lewą stronę?  
Kolejna sprawa – tunel w Łęgowie, gdzie można powiedzieć, że w zasadzie 
nieprzerwanie jest zalany. Przejazd ciągnikiem wysokim jest możliwy, ale już 
samochodem dostawczym nie jest to wykonalne. Jest to woda, która zzieleniała od 
długiego stania, to nie jest tak, że ona się napełnia od deszczu. Nie wiem czy my 
jako gmina powinniśmy do przejmować czy też mamy jakieś szanse na 
wyegzekwowanie od Kolei, żeby tą budowę doprowadzili do końca?   
Pani Adriana Kubska – mieszkańcy ul. Zielonej w Łęgowie proszą o poprawę stanu 
drogi. Mam również prośbę, żeby poprawić wjazd na ul. Zieloną od strony Nowej oraz 
na ul. Polną od strony ul. Starosty. Tam się zrobiły duże wyrwy po zimie i trudno się 
tam manewruje.  
 
VI. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Nie zgłoszono.  
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 

Pan Janusz Sampolski – proszę o przeprowadzenie przeglądów ekranów 
akustycznych na wysokości drogi wojewódzkiej. Już wcześniej były widoczne 
elementy rdzy, ale teraz jest już to pogłębione.  
Wpłynęły zgłoszenia od części naszych mieszkańców, dotyczącym wykonania 
remontu zjazdu z drogi wojewódzkiej, która prowadzi na Sobieszewo w kierunku 
sklepu Biedronka. Tam jest bardzo duże przewężenie i pobocza są spękane, jeszcze 
od czasów, gdy była robiona obwodnica. Nie udało nam się uzyskać naprawy od 
wykonawcy i teraz będziemy albo musieli sobie radzić sami albo przez inwestora jako 
właściciela drogi wojewódzkiej. Prosiłbym o wizję w terenie.  
Pan Zdzisław Czerwiński – wiem, że przetarg na drogę – 50 tys. zł – jest 
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rozstrzygnięty. Chciałbym się dowiedzieć czy została już podpisana umowa na 
wykonanie, a jeżeli tak to kiedy?  
Pan Bogdan Laskowski – do radnego powiatowego, po ostatnim spotkaniu pani 
Barbara Biedrzycka telefonicznie zapewniała, że gałęzie będą uprzątnięte, ale one 
dalej są. Widzę, że ta firma pracuje, bo ona wszędzie zaczęła, ale chyba nigdzie nie 
skończyła.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski-  w Żukczynie jest to samo, gałęzie 
leżą już od ponad miesiąca, a teraz pojawiły się jeszcze kupki piasku.  
Pan Andrzej Pastuszek – pierwsza kwestia to była wycinka drzew, które trzeba 
wyciąć do określonego czasu. Pan naczelnik zapewnił, że poślizg wynika właśnie z 
tego tytułu i teraz zabiorą się właśnie za ich sprzątnięcie, ale to jeszcze może 
potrwać. My cały czas o tym przypominamy i na pewno to będzie zrobione tylko z 
małym opóźnieniem.  
Sprzątanie piasku przy drogach powiatowych – powiadomię oczywiście o tym, bo 
cały czas maszyny pracują i trzeba po prostu trochę poczekać.  
 
Na sesję przybył radny M. Kociński.  
 
VII. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zmiany budżetu gminy na rok 2014 
Projekt uchwały odczytał  A. Bożyk -  Z-ca wójta gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Pan Jerzy Mik – w dniu dzisiejszym wprowadziliśmy nowe zadanie za całkiem 
niebagatelną kwotę, dlatego mam prośbę do kolegów radnych, żeby przy następnych 
wolnych kwotach, które się pojawią, żeby nie zapomnieć o zadaniu, które wypadło 
przy konstruowaniu budżetu, ale ma być realizowane – mówię o ul. Piaskowej. 
Proszę, żeby następne pieniądze skierować na tę ulicę, ponieważ to jest interes tych 
mieszkańców, jak i również ul. Jasnej. Mieszkańcy proszą o to od lat, bo tam przy 
większych opadach zostanie wszystko zmyte.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/27/2014 z 
dnia 10 kwietnia 2014 r.  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2014.  
 
2. zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytał  A. Bożyk -  Z-ca wójta gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/28/2014 z 
dnia 10 kwietnia 2014 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański. 
 



 6 

3. programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Pruszcz Gdański na rok 2014 

Projekt uchwały odczytała P. Wakieć – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Pan Mariusz Kociński – od ilu psów płacony jest podatek?  
Pani Patrycja Wakieć – od 550 psów.  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – nie da się tego oszacować.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/29/2014 z 
dnia 10 kwietnia 2014 r.  w sprawie programu opieki nad bezdomnymi 
zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pruszcz 
Gdański na rok 2014. 
 
4. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy gmina Pruszcz 
Gdański a gminą Miasta Gdańsk w sprawie kompleksowej dostawy energii 
elektrycznej 
Projekt uchwały odczytał M. Waga – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/30/2014 z 
dnia 10 kwietnia 2014 r.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy gmina Pruszcz Gdański a gminą Miasta Gdańsk w sprawie 
kompleksowej dostawy energii elektrycznej.  
 
5. wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów stanowiących własność gminy 
Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu nie zaopiniowała 
projektu uchwały.  
 
Pan Karol Karc – opinii Komisji nie ma, członkowie wyrazili wniosek do pana 
Jurgielewicza, aby uzasadnienie było szersze.  
Pan Jerzy Mik – czy jest sens, żebyśmy my dzierżawili tę ziemię? Czy nie lepiej 
byłoby to sprzedać? Są to grunty rolne i resztki gruntów. Czy nie powinny się one 
stać własnością rolników, bo ja nie wiedzę sensu w kolejnym dzierżawieniu. Nie do 
końca rozumiem tez sens przeprowadzenia przetargu. Bo dziś tylko podejmujemy 
uchwałę, ze chcemy dzierżawić, a jak to się potem dalej odbywa? Jakie są 
procedury? 
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Pani Adriana Kubska – czy mamy wiedzę o innych osobach zainteresowanych?  
Pan Mariusz Kociński – z tego co pamiętam nie ma u nas czegoś takiego jak 
wieczysta dzierżawa. Czy po tych 9 latach tu zapisanych, osoba dzierżawiąca może 
kupić te grunty? 
Pan Krzysztof Miliński – 9 lat dlatego, żeby nie było możliwości kupna, które 
występują po 10 latach. Każdy ma prawo złożyć wniosek co do dzierżawy. Wtedy być 
może trzeba będzie przeprowadzić przetarg. Natomiast w tej chwili nie ma innych 
wniosków, bo dotyczy to dotychczasowych dzierżawców.  
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – wynika to z art. 205 ustawy o gospodarce 
nieruchomościami. Wracając do pytania o procedurę: Rada wyraża jedynie zgodę, bo 
co do zasady gospodarka nieruchomościami zajmuje się Wójt/Burmistrz/Prezydent. 
Kompetencja Rady odnosi się tylko do wyrażenia zgody na dzierżawę. W jednej 
uchwale powinien być zawarty zapis o odstąpieniu od przetargu i wyrażeniu zgody na 
dzierżawę.  
Jeżeli chodzi o uzasadnienie i jego rozszerzenie – nazwisk nie można podać w 
projekcie uchwały z uwagi na to, że Wójt gospodaruje mieniem.  
Pan Krzysztof Miliński – poza tym po wywieszeniu listy, być może że zgłoszą się 
nowe osoby. nie można więc teraz tego określać komu się dzierżawi.  
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – to by znaczyło, ze Rada komuś narzuca 
dzierżawę. Zgoda Rady jest potrzebna tylko na dzierżawę, nie zaś na wskazywanie 
imienne.  
Pan Krzysztof Miliński – nie można dzierżawić rolnikowi na mniejszy okres, bo to 
nie ma sensu, kiedy on musi ponieść nakłady, żeby później mieć z tego jakieś zyski.  
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko –  
Pan Z-ca Wójta Andrzej Bożyk – część z tych działek ma taką historię, że my je 
skomunizowaliśmy niedawno i sprzedaż chyba jeszcze nie wchodzi w rachubę. 
Pan Krzysztof Miliński – to są takie odzyskane grunty i z własności melioracji i ze 
skarbu państwa, o których nikt nie wiedział czyje to jest.  
Pan Mariusz Kociński – co do zasady to lepiej ją wydzierżawić, bo gdy będziemy 
chcieli sprzedać, niekoniecznie ta osoba musi chcieć kupić i wtedy na tym stracimy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/31/2014 z 
dnia 10 kwietnia 2014 r.  w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów 
stanowiących własność gminy Pruszcz Gdański. 
 
6. nadania statutu Straży Gminnej Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz gminy.   
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt  
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
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W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/32/2014 z 
dnia 10 kwietnia 2014 r.  w sprawie nadania statutu Straży Gminnej Gminy 
Pruszcz Gdański. 
 
7. nadania Regulaminu Straży Gminnej Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz gminy.   
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt  
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pan Jerzy Mik – czy mógłby pan podać ile osób zatrudnionych jest w 
poszczególnych komórkach tj. ile jest etatów? 
Pan Tomasz Grabowski – komendant straży Gminnej – referat wykroczeń – 3; 
referat dzielnicowo – interwencyjny – 4; pozyskiwanie/przetwarzanie danych 
osobowych – 4; referat finansowo – księgowy – 2; windykacja – 1; kancelaria – 1; 
informatyk -1, łącznie 16 osób.  
  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/33/2014 z 
dnia 10 kwietnia 2014 r.  w sprawie nadania Regulaminu Straży Gminnej Gminy 
Pruszcz Gdański. 
 

8. zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania utworzonych na obszarze 
gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz gminy.   
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt  
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/34/2014 z 
dnia 10 kwietnia 2014 r.  w sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów 
głosowania utworzonych na obszarze gminy Pruszcz Gdański. 
 
9. zmiany opisu granic stałych okręgów wyborczych gminy Pruszcz Gdański   
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz gminy.   
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt  
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uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/35/2014 z 
dnia 10 kwietnia 2014 r.  w sprawie zmiany opisu granic stałych okręgów 
wyborczych gminy Pruszcz Gdański. 
 
10. zawarcia porozumienia z Powiatem Gdańskim dotyczącego wspólnej 
realizacji zadania w zakresie kultury pod nazwą Żuławski Tulipan 
Projekt uchwały odczytała B. Gałecka – pracownik merytoryczny.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/35/2014 z 
dnia 10 kwietnia 2014 r.  w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem 
Gdańskim dotyczącego wspólnej realizacji zadania w zakresie kultury pod 
nazwą Żuławski Tulipan. 
 
VIII. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy za rok 2013 gminy 
Pruszcz Gdański z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego. 
Pracownik merytoryczny – pani Barbara Gałecka przedstawiła sprawozdanie, które 
stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
Pan Jerzy Mik – czy orientuje się pani ile rocznie kosztuje opłacanie składek 
członkowskich?  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – przedłożymy państwo taka informację 
do jakich stowarzyszeń należymy i jakie składki ponosimy w ciągu roku.  
Pani Adriana Kubska – miałam okazję być na tym seminarium dla organizacji 
pozarządowych, które gmina organizowała i bardzo proszę o następne takie 
szkolenia.  
Pani Barbara Gałecka – już niedługo, bo do I połowy maja ma się odbyć następne 
takie spotkanie.  
 
IX. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – dokończenie ul. Kasztanowej – pan Demczuk – 
oczywiście jest to inwestycja do zakończenia w tym roku.  
pani Kaszubowska – oświetlenie przystanków- instalacja, która była zakończona, 
została tam rozkradziona i teraz trzeba to uzupełniać. Szacujemy, że do końca 
kwietnia da się to naprawić. 
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sprzątnięcie ul. Topolowej z płyt i kamieni – oczywiście to zostanie zrobione.  
drzewa do wycięcia na prywatnej posesji – Straż Pożarna tak w 80 % zobowiązała 
się, że podeśle tam wysięgnik i spróbuje cos zrobić.  
sprzątnie wiosenne – pan radny powiatowy przekazał informację.  
pan Mik – ul. Długa ograniczenie tonażu – jest to do zrealizowania. 
ruch na ul. Długiej – jest rzeczywiście z tym rowem problem, bo spływają tam wody 
nie tylko z chodnika, a przede wszystkim z terenów przyległych. Rów nie ma 
odpływu, chcąc go odwodnić to jest kłopot, bo nie ma gdzie, a po drodze jest górka, 
a jak skierujemy na drugą stronę drogi to jest prywatne pole. Nie wiemy jeszcze co z 
tym zrobić.  
tunel w Łęgowie- Kolej bardzo powoli wykonuje te czynności, które pozwolą nam 
przejąć przepompownię, która do dziś nie ma prądu. Przyłącze podobno jest 
zrobione, też bez prądu. Pan Makowski z PKP jest mocno zdeterminowany, żeby do 
końca czerwca temat załatwić.  
pani Kubska – zapisałem do zrobienia.  
 
X. WOLNE WNIOSKI. 
Pan Karol Karc- zgłaszam wniosek, aby środki przeznaczone w budżecie na daną 
miejscowość, gdzie po przetargach okazuje się, że coś zostało, to żeby one 
pozostały w tych miejscowościach, a nie były przekazywane do innych.  
 
XI. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XLIV Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona o godz.12.00.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na XLVI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 5 
czerwca 2014 r.  
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